
Interpelacja do Ministra Zdrowia Pana Łukasza Szumowskiego w sprawie pacjentów z 

niewydolnością serca. 

 

Szanowny Panie Ministrze, 

 

Problemy związane z chorobami sercowo-naczyniowymi należą do jednych z najczęściej 

występujących w Polsce. Stres, szybkość życia i nieprawidłowa dieta sprawiają, że choruje 

coraz więcej Polek i Polaków, głównie osób po 65 roku życia. 

Chorzy z niewydolnością serca mają bardzo niską jakość życia, bo nawet podejmowanie 

przez nich podstawowych aktywności jest bardzo utrudnione a czasami wręcz niemożliwe. 

Część z nich chciałaby pracować zawodowo, ale skutki choroby im na to nie pozwalają. 

Według przekazanych mi informacji chorzy od prawie dwóch lat walczą o dostęp do 

leku - sakubitryl/walsartan ( Entresto),  który  niestety w Polsce jest niedostępny, a mógłby 

rozwiązać problemy wielu pacjentów chorujących na niewydolność serca. Zgodnie z nimi 

innowacyjna farmakoterapia, która odciąży system, zmniejszy ilość hospitalizacji i pozwoli 

pacjentom normalnie żyć i pracować, jest wśród chorujących na to schorzenia bardzo 

oczekiwana. 

Obecnie bardzo dużo mówi się o profilaktyce, które może przynieść realne efekty 

w  zmniejszeniu kosztów leczenia osób niewydolnych sercowo. Jednak sama profilaktyka to za 

mało. 

W związku z powyższym proszę o odpowiedzi na następujące pytania: 

 

1.      Czy ministerstwo planuje wprowadzenie refundowanego leczenia farmakologicznego 

pacjentów z niewydolnością serca? 

2.      Czy ministerstwo planuje wprowadzenia szerszych działań 

profilaktycznych  motywujących do zdrowego odżywiania i aktywności fizycznej? 

 

 

Z poważaniem 

Poseł Małgorzata Zwiercan 


